
Protokół 
posiedzenia Komisji Finansowo - Gospodarczej 

w dniu 24 stycznia 2018r. 
 

Posiedzenie o godzinie 8:30 rozpoczęła Przewodnicząca Komisji Pani Regina 
Batycka, która powitała przybyłych członków komisji oraz pracowników Urzędu Gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Regina Batycka  
Łukasz Szymczak 
Jan Rajchelt  
Andrzej Szymczak 
Oraz: 
Genowefa Przepióra - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Jolanta Litka – Skarbnik Gminy 
Mirosława Radzimska – Kierownik OPS 
Magdalena Sołtysiak – Kierownik Referatu Oświaty 
Agnieszka Pakulska – Schoen – Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Mariusz Siwczak – Podinspektor ds. gospodarki komunalnej 
 
Porządek posiedzenia:  
1. OPS - działalność za 2017r. i plany na 2018 
2. Sprawy bieżące wynikające z działalności Gminy. 
 
Ad. 1 

Temat działalności OPS - za 2017r. i plany na 2018 przedstawiła za pomocą prezentacji 
multimedialnej Pani Mirosława Radzimska Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
W odniesieniu do przedstawionego materiału uczestnicy posiedzenia zadali następujące 
pytania: 

Pani Sekretarz w odniesieniu do powodów przyznania pomocy społecznej zauważyła, że 
44 osoby bezrobotne  to dużo zważywszy na niski ogólny poziom bezrobocia.  
Pani Kierownik wyjaśniła, że 44 osoby w rodzinach otrzymujących pomoc. Jest 18 rodzin 
otrzymujących pomoc z tego tytułu, z łączna liczbą 44 osób. 

Radny Rajchelt spytał, czy  wśród zasiłki związane z klęską żywiołową to świadczenia na 
koszty napraw i remontów, i czy po raz pierwszy jest taka pomoc ze strony OPS? 
Pani Kierownik odpowiedziała, że były wypłacane wcześniej podobne zasiłki w związku z 
suszą i dotyczyły rodzin rolniczych. 

Pani Sekretarz poprosiła o wyjaśnienie pozycji „powody przyznawania zasiłku 
okresowego z powodu konieczności zapewnienia opieki dziecku do lat 7”, czy dzieci te 
chodzą do żłobka, przedszkola? 
Pani Kierownik odpowiedziała, że zgodnie z przepisami, dziecko do lat 7 musi mieć 
zapewnioną opiekę, część dzieci jeśli się zakwalifikuje  to uczęszcza do przedszkola. Aby 
otrzymać to świadczenie trzeba spełnić kryterium dochodowe – 514.00 zł/os.  
Świadczenia w ramach programu 500+ nie są brane pod uwagę przy obliczaniu kryterium 
dochodowego. 



Radna Batycka zauważyła, że w pozycji świadczeń niepieniężnych kwota 566 zł/osobę z 
tytułu ubezpieczenia emerytalno – rentowego jest bardzo niska i spytała jaki okres obejmuje? 
Pani Kierownik odpowiedziała, że dotyczy to jednej osoby, która zrezygnowała z pracy aby 
opiekować się swoją matką, jest to wartość za II półrocze 2017 roku i obliczona od najniższej 
podstawy- 514.00 zł. 

Pani Sekretarz spytała czy „85 świadczeń z tytułu samotnego wychowywania” to ilość 
dzieci otrzymujących świadczenia? 
Pani Kierownik odpowiedziała, że jest to ilość świadczeń wypłaconych w kolejnych  
miesiącach w roku ubiegłym. Są to świadczenia wypłacane w sytuacjach:  
- gdy ojciec dziecka jest nieznany,  
- sąd oddalił powództwo o świadczenie alimentacyjne, 
- lub ojciec dziecka nie żyje. 

Radna Batycka spytała czy w stosunku do świadczeń pielęgnacyjnych wypłacanych 
rodzicom dzieci niepełnosprawnych jest określone kryterium dochodowe? 
Pani Kierownik odpowiedziała, że przy świadczeniu pielęgnacyjnym i zasiłku 
pielęgnacyjnym  nie ma kryterium dochodowego. 

Radny Rajchelt poprosił o oszacowanie ile jedna osoba może otrzymać miesięcznie 
środków ze świadczeń? 
Pani Kierownik odpowiedziała, że jest to uzależnione od wielkości rodziny, czasami są to 
duże kwoty, wahające się w granicach kilku tysięcy złotych. Wszystkie dochody ze 
świadczeń są nieopodatkowane. 

Radny Rajchelt spytał jaki wiek trzeba osiągnąć aby wstąpić do Klubu Seniora? 
Pani Kierownik odpowiedziała, że trzeba mieć 60 lat. 

Pani Kierownik przedstawiła jako plany działania OPS poprowadzenie projektu 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych z Europejskiego Funduszu Społecznego do roku 
2020.  
Złożono wnioski do PCPR na wyjazdy do teatru dla osób  niepełnosprawnych, wniosek do  
Powiatu Poznańskiego na dwudniową wycieczkę do Warszawy dla Seniorów.  
OPS zamierza także brać udział w konkursach ogłaszanych przez Wojewodę, Wójta.  
Ośrodek Pomocy Społecznej będzie prowadzić działalność we wszystkich obszarach 
świadczeń realizowanych  w 2017 roku. 
 
 
Ad. 2 
 
W dalszej części posiedzenia przedstawione zostały projekty następujących uchwał: 

� Projekt Uchwały Nr XXXVIII/309/2018 w sprawie zmiany  uchwały  w sprawie trybu 
i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w 
Kleszczewie  oraz warunków jego funkcjonowania w Gminie Kleszczewo przedstawiła Pani 
Mirosława Radzimska. Pani Kierownik poinformowała, że Prokuratura Rejonowa w Środzie 
Wlkp. działając na podstawie art. 70 ustawy z dnia 28 stycznia 2016r. Prawo o prokuraturze  
pismem sygn. akt PR Pa 124.2017 z dnia 14 grudnia 2017r.  wniosła o zmianę uchwały Nr 
XII/76/2015 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 25 listopada 2015r. w sprawie trybu i sposobu 
powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego  w Kleszczewie oraz 
warunków jego funkcjonowania w Gminie Kleszczewo, poprzez usunięcie z § 4 zapisu 



umieszczonego w ust. 1 pkt c zarzucając naruszenie art. 9a ust. 15 ustawy o przeciwdziałaniu 
przemocy w rodzinie. W Uchwale Nr XX/76/2015 w § 4 wskazuje się sytuacje kiedy 
następuje odwołanie członka Zespołu Interdyscyplinarnego. W ust. 1 pkt c  wpisano jako 
przyczynę odwołania - skazanie prawomocnym wyrokiem za przestępstwo umyślne lub 
umyślne przestępstwo skarbowe. 
Zdaniem Prokuratury przesłanki odwołania z przyczyny określonej w § 4 ust. 1c wykraczają 
poza upoważnienie do określenia  i sposobu odwołania członków zespołu 
interdyscyplinarnego a ustawa nie nakłada na członków gminnych zespołów 
interdyscyplinarnych wymogu braku karalności za przestępstwo umyślne lub umyślne 
przestępstwo skarbowe.  

Pani Sekretarz nadmieniła, że uchwała jest z 2015 roku i była publikowana w Dzienniku 
Urzędowym, nie została wtedy zakwestionowana przez Wojewodę. Prokuratura 
wykorzystując swoje szczególne uprawnienia może w każdym czasie zwrócić się z 
zapytaniem i prośba o przesłanie interesującej ją uchwały. Po dokonaniu analizy może, tak 
jak w tym przypadku, nakazać zmianę istniejących zapisów.  
 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
� Projekt Uchwały Nr XXXVIII/310/2018 w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia  udzielających schronienia osobom bezdomnym z 
terenu Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Mirosława Radzimska. Pani Kierownik 
poinformowała, że uchwała określa szczegółowe zasady ponoszenia odpłatności za pobyt w 
ośrodkach wsparcia, które udzielają schronienia osobom bezdomnym, dla których właściwym 
miejscowo jest Gmina Kleszczewo. W  projekcie uchwały określono procentowo granice, w 
ramach których podmiot kierujący ustali konkretny wymiar ponoszonej opłat za pobyt w 
schronisku dla osób bezdomnych w formie decyzji administracyjnej. Odpłatność uzależniono 
od dochodu osoby bezdomnej. Odpłatność za pobyt w ośrodku wsparcia wnoszona jest na 
rachunek bankowy Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie w terminie wskazanym w 
decyzji administracyjnej. 

Odpłatność za pobyt w ośrodku wsparcia ustalana jest zgodnie z poniższą tabelą z 
uwzględnieniem zakresu świadczeń przyznanych uprawnionemu: 

Lp. Procentowy stosunek dochodu osoby samotnie 
gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie do 
kryterium dochodowego 

Odpłatność liczona procentowo 
w stosunku do pełnego kosztu 
pobytu 

1. Do 100 % Nieodpłatnie 
2. Powyżej 100 % do 130 % Do 20 % 
3. Powyżej 130 % do 160 % Do 30 % 
4. Powyżej 160 % do 190 %  Do 50 % 
5. Powyżej 190 % do 220 %  Do 70 % 
6. Powyżej 220 % do 250 % Do 90 % 
7. Powyżej 250 %  100 % 
 
           Określenie odpłatności w sposób proponowany w   uchwale pozwala ustalić odpłatność 
z uwzględnieniem możliwości finansowych osoby zobowiązanej. 



Sytuacja 100% odpłatności może mieć miejsce, gdyż w ośrodku wsparcia dla osób 
bezdomnych została umieszczona osoba, która otrzymała wysoka emeryturę, więc po 
uchwaleniu uchwały, osoba ta będzie ponosiła odpłatność w pełnej wysokości. Ośrodek 
Pomocy Społecznej wydaje decyzję administracyjną, ośrodek wsparcia przesyła fakturę za 
pobyt, którą płaci OPS a osoba objęta programem wpłaca odpłatność za pobyt w ośrodku 
wsparcia na konto OPS. 
Na terenie gminy przebywa 5 osób bezdomnych. 
Radna Batycka zapytała jaki jest koszt pobytu w ośrodku wsparcia? 
Pani Kierownik odpowiedziała, że jest to kwota 900.00 zł.  
 
Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały 
 
� Projekt Uchwały Nr XXXVIII/311/2018 w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu 
przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania przedstawiła Pani 
Magdalena Sołtysiak. Pani Kierownik wyjaśniła, że niniejsza uchwała stanowi wykonanie 
delegacji wynikającej z art. 38 ust. 1 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu 
zadań oświatowych (Dz.U. z 2017 r. poz. 2203), który nakłada na organy stanowiące 
jednostek samorządu terytorialnego obowiązek ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 
dla publicznych i niepublicznych szkół i placówek oświatowych oraz trybu przeprowadzania 
kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. Rada nie musi ustalać wysokości 
dotacji. 
W celu uzyskania prawa do dotacji  na kolejny rok budżetowy wszystkie podmioty składają 
wnioski do 30 września roku poprzedzającego rok udzielenia dotacji. 
Rozliczenie dotacji za rok budżetowy dotowane podmioty oświatowe są obowiązane 
sporządzać i przekazywać Wójtowi Gminy Kleszczewo pisemnie w terminie do 20 stycznia 
roku następnego. 
W uchwale pozostawiono też prawo organu dotującego do kontroli prawidłowości pobrania 
dotacji oraz prawidłowości wykorzystania dotacji, przez podmioty oświatowe. 
Załączniki do uchwały przedstawiają zakres informacji jakie podmioty ubiegające się muszą 
przedstawiać.  Załącznik nr 3 przedstawiany będzie w rozliczeniu tylko za rok budżetowy 2018. Za 
rok 2019, zmieni się zakres danych, jednostki będą musiały wykazać jakie kwoty dokładnie wydały na 
kształcenie specjalne. 

Radny Rajchelt spytał w jaki sposób placówki mogą zaplanować i podać ilość dzieci 
niepełnosprawnych? Co w sytuacji , gdy w ciągu roku szkolnego przyjmowane są nowe osoby? 
Pani Sołtysiak odpowiedziała, że subwencje na dzieci niepełnosprawne wypłacane są na podstawie 
sprawozdań SIO (sprawozdanie informacji oświatowej) składanych na dzień  30 września.  
W połowie roku  jest  możliwość wnioskowania o rezerwę budżetową. 
 
Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały. 

� Projekt Uchwały Nr XXXVIII/312/2018 w sprawie nabycia na własność Gminy 
Kleszczewo nieruchomości  położonej w  miejscowości Nagradowice przedstawiła Pani 
Sekretarz, która wyjaśniła, że uchwała dotyczy działki dla której, na sesji 20 grudnia 2018r., 
uchwalony był plan zagospodarowania przestrzennego i zakłada nieodpłatne nabycie gruntu 
od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 
Nabycie przedmiotowej nieruchomości związane jest z koniecznością zaspokajania 
zbiorowych potrzeb mieszkańców, w szczególności w zakresie oświaty oraz kultury. 



Przedmiotowa działka graniczy bezpośrednio z działką gminną nr 69/73, przeznaczoną w 
miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, przyjętym 
Uchwałą Nr XXXVII/181/2005 Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 30.09.2005r. (Dziennik 
Urzędowy Województwa Wielkopolskiego z dnia 18.11.2005r. Nr 158 poz. 4295) pod 
działalność usługową w zakresie sportu i rekreacji (ozn. 4US). Znajdują się na niej boiska 
sportowe. Obecnie zaistniała potrzeba rozbudowy infrastruktury społecznej w miejscowości 
Nagradowice, w tym budowy świetlicy wiejskiej. Wskazany teren odpowiada temu celowi.   
 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

� Projekt Uchwały Nr XXXVIII/313/2018 w sprawie wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na lata 2018-2022 przedstawił Pan Mariusz 
Siwczak.  Projekt uchwały obejmuje: 
-  Prognozę dotycząca wielkości oraz stanu technicznego zasobu  mieszkaniowego gminy 
-  Analizę potrzeb oraz plan remontów i modernizacji wynikający ze stanu technicznego 

budynków i lokali 
-  Planowaną sprzedaż lokali w poszczególnych latach 
-  Zasady polityki czynszowej oraz warunki obniżania czynszu 
-  Sposób i zasady zarządzania lokalami i budynkami wchodzącymi w skład mieszkaniowego 

zasobu Gminy 
-  Źródła finansowania gospodarki mieszkaniowej 
-  Wysokość wydatków w poszczególnych latach z podziałem na koszty bieżącej eksploatacji, 

koszty remontów lokali i budynków wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy 
Mieszkaniowy zasób Gminy Kleszczewo tworzy 8 lokali o łącznej powierzchni 

423,45m2, z których 4 znajdują  się w 3 budynkach  mieszkalnych  oraz 4 w 2 budynkach 
mieszkalno-użytkowych 
W roku 2018 zamierza się wprowadzić do zasobu mieszkaniowego 1 lokal, oraz zamierza się 
wyprowadzić z zasobu mieszkaniowego  1 lokal  położony w miejscowości Kleszczewo o 
powierzchni 107,41m2. 
W roku 2018 z 8 lokali stanowiących zasób mieszkaniowy gminy nie planuje się sprzedaży, 
W latach 2019-2022 prognozuje się utrzymanie stanu liczbowego lokali  na poziomie 8.   

Stan techniczny budynków jest zróżnicowany. Cztery budynki zostały wybudowane w 
okresie międzywojennym a jeden w latach sześćdziesiątych . Budynki te wyposażone są w 
instalacje  wodociągową sieciową, a pięć budynków posiada przyłącza gazowe. 
Każdego roku dokonywany jest przegląd lokali; raz na pięć lat wykonywany jest przegląd 
szczegółowy - wewnątrz - obejmujący min. przegląd instalacji sanitarnej, elektrycznej. W 
wyniku przeprowadzonego przeglądu budynków i mieszkań pod kątem potrzeb remontowych 
w latach 2018-2022 przewiduje się  wykonanie remontów i napraw oraz usuwanie awarii, 
które mają za zadanie utrzymanie budynków i mieszkań w stanie nie pogorszonym.  
Najważniejsze  prace  remontowe w latach 2018-2022 to: 
 1) izolacja przeciwwilgociowa budynku  – 2018r. (1 lokal) 
     2) wymiana stolarki drzwiowej –  2018r. (1 lokal) 
     3) wymiana instalacji wod.-kan. – 2018r. (1 lokal) 
     4) remont klatki schodowej – 2018r (1 budynek, 3 lokale) 
     5) wymiana desek połogowych –  2019r. (1 lokal) 
     6) odwodnienie budynku –  2019r. (1 lokal) 



     7) termomodernizacja elewacji budynku – 2020r. ( 1 budynek, 2 lokale) 
     8) izolacja przeciwwilgociowa budynku  – 2021r. (1 budynek) 
     9) wymiana instalacji elektrycznej –  2021r. (1 budynek) 
    10) izolacja przeciwwilgociowa budynku  – 2022r. (1 budynek) 
 

Radny Rajchelt spytał jaką metodą będą wykonywane prace dotyczące izolacji 
przeciwwilgociowej, czy będzie to podcinanie i izolacja? 
Pan Siwczak potwierdził, dodając, że będzie to wykonywane nowszymi, bardziej 
skutecznymi metodami. 
Radny Rajchelt dopytał, czy prace nie będą uciążliwe dla mieszkańców? 
Pan Siwczak odpowiedział, że w czasie wykonywania prac mieszkańcy mogą pozostawać w 
lokalach, nie będą to prace uciążliwe. 
Pan Siwczak poinformował, że źródłem finansowania gospodarki mieszkaniowej w latach 
2018-2022 będą dochody z czynszu najmu za lokale mieszkalne. 
Wpływy z czynszu przeznaczone są na pokrycie kosztów bieżącej eksploatacji oraz na 
przeprowadzenie planowanych prac remontowych. 
Stawkę bazową czynszu za  1m2 powierzchni użytkowej lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy ustala Wójt Gminy Kleszczewo, wynosi ona aktualnie 1,06 zł. 
Stawka czynszu za 1m2 powierzchni użytkowej lokali ustalana jest z uwzględnieniem 
czynników podwyższających lub obniżających ich wartość  użytkową.  
1. Czynnikiem   podwyższającym  stawkę czynszu  lokalu  jest  : 

1) lokalizacja – budynek wolnostojący 
2) wyposażenie lokalu w urządzenia techniczne i instalacje : 

     a)  mieszkanie wyposażone w WC  
     b) mieszkanie wyposażone w łazienkę ( wanna, prysznic) 
     c)  mieszkanie wyposażone w CO  
     d)  mieszkanie wyposażone w gaz przewodowy  

 2. Czynnikiem  obniżającym  stawkę czynszu lokalu jest  brak urządzeń wodno-  
kanalizacyjnych.  

Zmiana stawek czynszu może następować nie częściej niż raz w roku. 
Stawki czynszu powinny zapewnić gminie jako właścicielowi budynków dostateczne wpływy 
środków finansowych pokrywających wydatki bieżącej eksploatacji i planowanych 
niezbędnych remontów. 
Wysokość wydatków w kolejnych  latach przedstawia się następująco: 

Lp Wyszczególnienie Lata 
2018 2019 2020 2021 2022 

1. Koszty remontów 
 

10.385 zł 11.298 zł 11.126 zł 15.400 zł  11.680 zł 

2. Koszty bieżącej 
eksploatacji 

 1.960 zł  2.010 zł  2.060 zł  2.110 zł 2.160 zł 

 Razem  12.345 zł  13.308 zł 13.186 zł 17.510 zł 13.840 zł 
 

Radny Rajchelt spytał czy środki pozyskane z czynszów wystarczą na pokrycie kosztów 
związanych z remontami i bieżącą eksploatacją? 



Pan Siwczak odpowiedział, że kwota uzyskana z czynszów może być w niewielkim stopniu 
niewystarczająca, natomiast będą podejmowane działania aby uzyskać jak najniższą cenę na 
wykonanie inwestycji.  
 
W związku z brakiem dalszych pytań, Radni przeszli do omawiania projektu kolejnej 
uchwały. 
 

� Projekt Uchwały Nr XXXVIII/314/2018 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w 
drodze przetargu nieograniczonego nieruchomości położonej w miejscowości Tulce 
przedstawiła Pani Agnieszka Pakulska-Schoen. Pani Kierownik  poinformowała, że chodzi o 
nieruchomość położoną przy ulicy Jałowcowej,  którą Gmina Kleszczewo  nabyła w wyniku 
dziedziczenia po zmarłym właścicielu nieruchomości.  
Zgodnie z Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Kleszczewo, 
nieruchomość przeznaczona jest na teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej z funkcją 
uzupełniającą – usługami i nieuciążliwą działalnością gospodarczą.  
Działka zostanie sprzedana w drodze przetargu nieograniczonego zgodnie z przepisami 
ustawy o gospodarce nieruchomościami. 
 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

� Projekt Uchwały Nr XXXVIII/315/2018 w sprawie współdziałania z Powiatem 
Poznańskim przy usuwaniu i unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest na terenie 
Gminy Kleszczewo został przedstawiony przez Panią Sekretarz, która poinformowała, że 

środki finansowe na  realizację  programu likwidacji wyrobów zawierających azbest na 

terenie powiatu poznańskiego pochodzą z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej,  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, 
z budżetu powiatu oraz budżetu gminy. Zainteresowanie mieszkańców usuwaniem i 
unieszkodliwianiem wyrobów zawierających azbest jest coraz większe. 
W 2018r.  planuje się, iż koszty związane  likwidacją wyrobów  zawierających azbest 
realizowane będą w 100% z w/w źródeł, tj. bez udziału finansowego wnioskodawców. 
Proponuje się aby tegoroczny udział Gminy Kleszczewo w finansowaniu tego programu  
wynosił  40.000 zł. 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

� Projekt Uchwały Nr XXXVIII/316/2018 w sprawie zmiany uchwały budżetowej  na 
2018r. przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik omówiła poszczególne załączniki uchwały. 
Po stronie dochodów: 
Zwiększono dochody o 254.000,00 zł z tytułu realizacji projektu w 2017r. (przebudowa 
pomieszczeń sali widowiskowej Śródka). Dochody te były zaplanowane już w roku 
poprzednim, natomiast ze względy na terminy składania wniosków środki te jeszcze nie 
wpłynęły do budżetu, dlatego ponownie jest ta pozycja wprowadzona w bieżącym roku. 

Plan wydatków 1.457.100,00 zł łącznie w tym: 
Dział 600 Transport i łączność: - rozdział 60016 - wydatki: zwiększono plan wydatków o 
kwotę 100.000,00 zł na budowę drogi w Markowicach. Po uzyskaniu środków od Powiatu 
kwota ta będzie przesunięta na stronę dochodów. 



Dział  700 Gospodarka mieszkaniowa - Zabezpieczono środki w kwocie 126.000,00zł na 
zakup gruntu  w Szewcach-obręb Gowarzewo (teren sportowo- rekreacyjny oraz pętla 
autobusowa). Środki te były zabezpieczone już w poprzednim roku, jednak nie udało się 
zrealizować tego zakupu, w związku z czym ponownie zabezpiecza się środki na ten cel. 
Dział 750 Administracja publiczna: - rozdział  75023 - wydatki:  zwiększenie  o 16.000 zł na 
wpłaty na PFRON 
Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - rozdział 75412 - 
zwiększenie o 1.000.000,00 zł  środków na zakup samochodu pożarniczego dla OSP 
Gowarzewo. 
Dział  801 Oświata i wychowanie 
- rozdział 80101, 80104, 80110, 85401- przesunięcia między rozdziałami i działami na 
wniosek dyrektorów szkół w celu zabezpieczenia środków na dodatkowe wynagrodzenia. 
- rozdział 80149 – zwiększenie o 83.000,00 zł przesunięcie do rozdziału 85404 – dotacje 
podmiotowe dla niepublicznych jednostek na dzieci niepełnosprawne 
Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: - rozdział 90004 - wydatki:  
zwiększenie o 15.000,00 zł na środki  programu rewitalizacji gminy w miejscowości 
Komorniki. 
- rozdział 90007-  zwiększenie o 15.000,00 zł na pomiar hałasu przy autostradzie, środki te 
także były zabezpieczone w poprzednim roku, jednak ze względu na warunki pogodowe nie 
udało się ich zrealizować. 
Dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: - rozdział 92109 - wydatki: 
zabezpieczono środki  15.000,00 zł na projekt budowy świetlicy w Nagradowicach  
Dział 926 Kultura fizyczna: 
- rozdział 92601 - wydatki: zabezpieczono wkład własny w wys. 57.000,00 zł na projekt pn. 
„Remont pomieszczeń zaplecza hali widowiskowo-sportowej w Kleszczewie” (w ramach 
dofinansowania ze środków Ministerstwa Kultury Fizycznej) oraz wkład własny w kwocie 
100.000,00 zł na „Budowę małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej w Taniborzu i Śródce 
w ramach programu OSA Ministerstwa Sportu i Turystyki. 
- rozdział 92605 - wydatki: zabezpieczono wkład własny w kwocie 5.000,00 zł na zadanie pn. 
„Skwerek wiejski - ciekawym miejscem integracji w miejscowości Śródka” w ramach 
konkursu „Pięknieje Wielkopolska Wieś”. 
 - wydatki: zwiększono środki na stypendia sportowe o kwotę 5.000,00 zł  w związku z 
większą liczbą wniosków, niż zakładano do projektu. Zwiększono środki o 3.100,00 zł na cd. 
ogrodzenia placu zabaw w Taniborzu. 
 
Łączne zwiększenie wydatków 1.457.100,00 zł dochody 254.000,00 zł – zwiększenie deficytu 
o 1.203.100,00 zł 
 
Radni nie mieli pytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 

� Projekt Uchwały Nr XXXVIII/317/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2017 – 2040 przedstawiła Pani Skarbnik, która 
wyjaśniła, że w załączniku Nr 1 w roku 2018 wprowadzono zmiany wynikające ze zmian w 
budżecie gminy. Wprowadzono w poz. 9.3. kwotę zobowiązań związku współtworzonego 
przez Gminę Kleszczewo do związku GOAP w wys. 3.154,70 zł. w poprzednim roku była to 
kwota 2.100,00 zł. W związku ze zwiększeniem wydatków oraz przychodami z tytułu 



kredytów i pożyczek zwiększono kwotę długu w latach 2018- 2023 o kwotę  1.203.100,00 zł. 
W roku 2024 zmniejszono wielkość prognozowanych wydatków majątkowych o kwotę 
1.203.100,00 zł oraz zwiększono o tę kwotę wielkość prognozowanych rozchodów. 
Pozostałe wielkości w WPF pozostają bez zmian, kwota spłaty długu rozłożona nadal do 
2040r. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

� Projekt Uchwały Nr XXXVIII/318/2018 w sprawie zgłoszenia sołectwa Gowarzewo 
do  Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020” oraz Projekt Uchwały Nr 
XXXVIII/319/2018 w  sprawie zgłoszenia sołectwa Tanibórz do  Programu „Wielkopolska 
Odnowa Wsi 2013-2020” przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, iż 
istnieje możliwość  złożenia 3  wniosków w VIII edycji konkursu „Pięknieje wielkopolska 
wieś”, którego celem jest wsparcie inicjatyw mieszkańców maksymalnie trzech sołectw z 
Gminy. 
W przypadku naszej Gminy wcześniej udział brało Sołectwo Śródka, obecnie wolę udziału w 
konkursie wyraziło Sołectwo  Tanibórz  oraz Sołectwo Gowarzewo– jest to uczestnictwo w 
samorządowym programie „ Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020”, na rzecz rozwoju 
własnej miejscowości, opartych o oddolnie wypracowane koncepcje odnowy wsi. Poziom 
pomocy finansowej wynosi maksymalnie 70% kosztów kwalifikowanych projektu, jednak nie 
mniej niż 10.000 zł i nie więcej niż 30.000 zł. Warunkiem udziału w  programie jest podjecie 
uchwały przez zebranie wiejskie. 
 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały.  
 
Pani Sekretarz poinformowała na koniec posiedzenia komisji o zapytaniu z jakim zwrócił się 
do Wójta Gminy  Kleszczewo -  Zarząd Transportu Miejskiego w Poznaniu.  
Miasto Poznań zamierza od dnia 01 września 2018r.  wprowadzić bezpłatne przejazdy dla 
dzieci i młodzieży w wieku od 7 do 18 lat z rodzin pobierających zasiłek rodzinny – dotyczy 
to obszaru strefy A) W związku z powyższym zwrócono się do nas z zapytaniem, czy 
bylibyśmy zainteresowani wprowadzeniem podobnych uprawnień dla dzieci z naszej Gminy 
objętej porozumieniem międzygminnym (strefa B i C). 
W celu oszacowania skutków finansowych  poproszono nas o przekazanie  informacji o 
liczbie dzieci, których dotyczyłoby zwolnienie. W przypadku naszej Gminy jest to liczba  146 
dzieci. Pani Sekretarz wspomniała o propozycji sygnalnie, będzie ona szerzej omawiana na 
najbliższej sesji Rady Gminy, jeżeli otrzymamy odpowiedź od ZTM.  

Radny Rajchelt spytał, czy zwolnienie obejmie osoby które otrzymują zasiłki. 
Pani Sekretarz potwierdziła, że propozycja dotyczy dzieci i młodzieży w wieku 7-18 lat 
pobierających zasiłki rodzinne. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Batycka zakończyła posiedzenie o godz. 
11:00. 
 

Protokołowała:          Za zgodność z przebiegiem obrad 
 
Agata Zdobylak                  Przewodnicząca komisji  
 

        Regina Batycka 


